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Voorafgaand aan de vergadering is een presentatie gegeven door Huub Stammes over 
Mastersport. Hij heeft onderzocht dat het aantal sporters van S+1 en hoger fors 
toeneemt. NOC*NSF en andere 
autoriteiten besteden nauwelijks 
aandacht aan de prestatieve 
wedstrijdsport in deze categorie terwijl 
de motivatie vaak hoog is. Met meer 
ondersteuning kunnen nog veel meer 
mensen op deze wijze tot op latere 
leeftijd van sport blijven genieten en 
hij roept daarom op om meer te 
investeren in de mastersport, bij het 
schermen ‘veteranen’ geheten. Zijn 
presentatie is op de website van de 
KNAS gepubliceerd.  

 

 



Opening 
De voorzitter heet alle aanwezigen welkom, de ere-leden, Anton Oskamp, Henk Kenter 
en Rob Wolthuis, de afgevaardigden van verenigingen, de commissieleden en ook 
degenen die online aanwezig zijn.  

1. Appèl nominaal  

 

2. Mededelingen 
 Tristan Tulen heeft zich gekwalificeerd voor de Olympische Spelen 
 Op 29 september zal er ter stimulering en ondersteuning van het 40+schermen 

een Veteranen schermdag worden georganiseerd.  
 Positieve ontwikkelingen: 



o De opleidingen Trainer-Coach niveau 2 en 3 worden geschreven in het 
format van de KSS opleidingen. 

o Er is een nieuw boekhoudsysteem dat we per 1 januari in gebruik hebben 
genomen. 

o Er is een sponsorpropositie opgeleverd waarmee we naar potentiële 
sponsoren kunnen gaan.  

o De reis coördinatoren voor het EJK en het WJK hebben geweldig werk 
geleverd waardoor de deelnemers zich volledig op hun wedstrijden 
konden richten. 

o Het instagram account van de schermbond wordt steeds beter bekeken. 
o Er zijn nieuwe lopers gekocht en nieuwe meldsets aangevraagd uit het 

EFC-budget. 
o De aanhangwagen voor wedstrijdlopers is besteld en staat nu bij het RDW 

ter keuring. 
o Er is een nieuw lid toegetreden tot de commissie Strategie en Innovatie. 
o De scheidsrechterscommissie draait goed, in september start de 

opleiding scheidsrechter niveau 3 
o De heer Massoumi is meer betrokken, er is regelmatig overleg met hem en 

hij is een goede chef de mission. 
o Er zijn steeds meer verenigingen die open staan voor leden van andere 

verenigingen voor sparringsessies 
o De nieuwe website is bijna klaar, er wordt druk gezocht naar mensen die 

stukjes tekst willen schrijven. 
o In april is er een film opgenomen, “Riposte” met Jan Kooijman in de 

hoofdrol. Deze komt in het najaar uit. 
o De promotievideo uit het 50K-plan wordt op 2 juni opgenomen tijdens het 

NK senioren. 
o Er is adequaat en volgens protocol opgetreden bij een zwarte kaart. 
o Er staat een groot overleg gepland op 8 juni voor het selectiebeleid voor de 

komende olympische cyclus. 
o Er is een grote sponsoring vanuit het KPN sportfonds voor het heren degen 

team. 
o Er wordt regelmatig, op uitnodiging van TeamNL, elke 1e woensdag van de 

maand door het bondsbestuur gewerkt op Papendal. 
o Begin mei komt de heer van Dijk naar het bonsdbureau. 
o Mevrouw Ophorst werkt 2 dagen per week op het bondsbureau voor de 

KNAS. 
o De verenigingsondersteuning onder leiding van mevrouw de Graaf is heel 

actief en verenigingen hebben baat bij haar input. 
o De integriteitsmanager heeft een integriteitsplan gemaakt. 
o De wedstrijdverslagen worden goed gevolgd op Facebook 



o Er is een nieuw bloemenbeleid waarmee het KNAS bestuur vrijwilligers 
vaker een teken van waardering wil geven. 

o De heer Faas gaat 3 maanden naar Boedapest om daar de opleiding 
Trainer Coach niveau 4 Sabel te volgen. 

o Er zijn afgelopen lintjesregen twee verenigingsvoorzitters benoemd tot 
Ridder in de Orde van Oranje Nassau. De heren de Graaf en Butin Bik 

3. In memoriam 
De ALV houdt een minuut stilte ter nagedachtenis aan onze gewaardeerde oud-leden 
Willem Tuin en René Lafleur.  

 

4. Ingekomen post 
Er zijn geen stukken ingekomen t.b.v. de ALV.  

5. Vaststellen agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  

6. Verslag ALV 2023-2 
Naar aanleiding van het verslag vraagt dhr. Hengeveld welke rol FIE scheidsrechters 
gaan spelen in het verbeteren van de scheidsrechtersopleiding.  

Dhr. Lammers antwoord als liaison van de scheidsrechterscommissie dat bedoelde FIE 
scheidsrechters zal worden gevraagd om reeds gediplomeerde scheidsrechters te 
ondersteunen en begeleiden. Zij hebben géén rechtstreekse bemoeienis met de 
opleiding zelf. Overigens is gebleken dat bij het Waal-Rijntoernooi de opleiding van 
niveau 1 en 2 scheidsrechters niet goed is gegaan: dit wordt geëvalueerd en verbeterd.  

Naar aanleiding van punt 7 in het verslag meldt de heer Hengeveld dat de heer Moraru 
zich heeft teruggetrokken uit een denktank voor ontwikkeling van de wedstrijdpiramide.  

De heer Francis wil graag dat zijn naam correct wordt gespeld: voornaam Rudolph en 
niet met een -f. Hij ziet ook graag consistentie in gebruik van voor- en achternamen of 
alleen achternamen: nu komt beide voor.  

Met deze wijzigingen wordt het verslag in stemming gebracht en wordt met algemene 
stemmen aangenomen.  

 



7. Jaarverslag 2023  
Er zijn geen vragen of opmerkingen bij het verslag. Het jaarverslag wordt in stemming 
gebracht en met algemene stemmen aangenomen.  

 

8. Jaarrekening 2023 
De heer Masson licht de jaarrekening toe. Op een vraag van de heer Hengeveld wordt 
toegelicht dat de accountant, die dit jaar nieuw is, zijn werk niet tijdig heeft kunnen 
afronden, overigens door drukte van de praktijk: niet door te late aanlevering van de 
KNAS. De druk in de accountantspraktijk is echter hoog: we zijn geen uitzondering. Het 
verzoek om decharge bij agendapunt 10 zal er één zijn onder voorbehoud van 
goedkeuring van de cijfers door de accountant.   

De heer Hengeveld merkt op dat er in een aantal bestemmingsreserves geen mutaties 
hebben plaatsgevonden. Hij vraagt dan ook of het doel van bestemming nog altijd 
bestaat. Dit wordt door de penningmeester bevestigd.  

De heer Hengeveld vraagt naar de aard van de schuld aan NOC*NSF van 22.000 euro. 
Dit betreft een optelsom van een aantal posten waarbij een deel naar verwachting moet 
worden terugbetaald en een deel een reallocatie is van subsidie waarvan de kosten in 
2024 zullen komen.  

De heer Oskamp wijst op een aantal tekstuele inconsistenties in de jaarrekening. De 
heer Plantinga zegt toe deze te zullen corrigeren.  

 

9. Verslag Financiële Commissie 
De heer Berg van de Financiële Commissie spreekt via MS Teams de vergadering toe. Hij 
benoemt de situatie van de accountant maar dit punt is door de penningmeester al 
genoemd bij agendapunt 8. Sinds de laatste ALV in 2023 heeft de Financiële Commissie 
met het bureau en de penningmeester de cijfers weer onder de loep genomen. De 
commissie heeft de benodigde financiële informatie gekregen en de financiële situatie 
van de KNAS besproken met de directeur en de penningmeester.  Hierin zijn alle vragen 
van de Financiële Commissie afdoende beantwoord. De commissie vindt het bijzonder 
dat de accountant zijn werk nog niet af heeft: dat is nog niet eerder voorgekomen. Op 
basis van haar eigen oordeel en de ervaring van afgelopen jaren verwacht de financiële 
commissie niet dat er significante wijzigingen in de cijfers zullen komen. Daarom 
adviseert de Financiële Commissie om in te stemmen met het financiële jaarverslag 



onder voorbehoud dat de accountant positief adviseert. Daarbij adviseert zij ook om 
decharge te verlenen.  

De heer Hengeveld vraagt naar de opdracht die de accountant heeft gekregen: een 
controleverklaring, samenstelverklaring of een beoordelingsverklaring. De heer Berg 
meldt dat dit een beoordelingsverklaring betreft. De heer Plantinga vult aan dat vanuit 
kostenoogpunt een aantal jaren geleden is afgestapt van de controleverklaring.  

 

10. Décharge bestuur  
De voorzitter legt de vraag voor: Verleent u, onder voorbehoud van de 
accountantsverklaring, het bestuur decharge over 2023? 

Indien de accountant geen goedkeurende verklaring of een verklaring met beperking 
afgeeft zal de decharge worden ingetrokken en het agendapunt opnieuw in stemming 
worden gebracht bij de eerstvolgende ALV.  

Hierover wordt gestemd en met algemene stemmen besluit de ALV in te stemmen met 
décharge onder voorbehoud.  

 

11. Bestuursvacatures en benoeming  
KNAS is op zoek naar een secretaris en een algemeen bestuurslid. Voor die laatste is de 
heer Reesinck bereid gevonden zich kandidaat te stellen. Een secretaris is helaas nog 
niet gevonden. De minimale kwaliteitseisen van NOC*NSF schrijven voor dat maximaal 
70% van één geslacht mag zijn. Voor die vacature heeft een niet-man de voorkeur.  

De heer Reesinck licht zijn kandidatuur toe en verduidelijkt dat hij verkiesbaar is als 
algemeen bestuurslid. Desgevraagd vult hij aan dat hij is gevraagd of hij wellicht in de 
toekomst het voorzitterschap zou overwegen en daarop heeft hij bevestigend 
geantwoord.  

Vivian de Meurichy, vraagt aandacht voor het feit dat zij het erg jammer vindt dat zij de 
heer Reesinck als bestuurslid van SC Den Bosch zou moeten missen maar dat ze er 
volledig vertrouwen in heeft dat de heer Reesinck een zeer goed bestuurslid voor de 
KNAS en daarmee het schermen in Nederland zal zijn.  

De kiescommissie wordt ingericht. Benoemd worden directeur de heer Plantinga, erelid 
de heer Wolthuis en persoonlijk lid mevrouw Oskamp.  



Terwijl de stemmen worden geteld vraagt de voorzitter mevrouw Lendi naar voren die 
een bos bloemen ontvangt voor het geweldige werk dat zij heeft verricht voor het 
Facebook verhaal van de KNAS.  

De kiescommissie keert terug en de heer Wolthuis geeft aan dat de heer Reesinck met 
100% van de stemmen vóór is gekozen als algemeen bestuurslid van de KNAS.  

De voorzitter heet de heer Reesinck welkom in het bestuur. De heer Reesinck dankt de 
aanwezigen voor het vertrouwen.  

 

12. Rondvraag 
Voordat de rondvraag aanvangt roept de voorzitter mevrouw Oskamp naar voren. Zij 
heeft haar lidmaatschap van de WOR commissie beëindigd na acht jaar. Met een grote 
bos bloemen wordt zij bedankt voor al die jaren grote inzet en kwaliteit waarmee zij de 
wedstrijdkalender en de wedstrijden heeft begeleid.  

 De voorzitter inventariseert wie een vraag willen stellen voor de rondvraag. Dit zijn de 
heren Kenter, Oskamp, van Heerde en de Graaf en de dames Weijers en Oskamp.  

De heer Kenter vraagt aandacht van het bestuur voor de leeftijdscategorieën zoals deze 
in Nederland gehanteerd worden. Internationaal is aan het uniformiseren met Onder 9, 
Onder 11, Onder 13, Onder 15, Onder 17 en Onder 20. Het probleem is tweeledig: 
schermers die naar bijvoorbeeld Duitsland gaan komen voor verassingen te staan. 
Tweede probleem is dat voor de ranglijst het puntensysteem uitgaat van de Nederlandse 
categorieën maar deze in het buitenland worden gesplitst. Hierdoor kunnen schermers 
die in Nederland in één leeftijdscategorie vallen, in het buitenland in twee verschillende 
terecht komen. Hij verzoekt het bestuur om te onderzoeken of we in Nederland niet ook 
het Onder 11, Onder 13 etc. kunnen gaan hanteren zodat we gelijk lopen met het 
grootste deel van Europa. 

De heer Lammers stelt voor dat het bestuur dit voorstel volgende ALV zal agenderen. 
Hier stemt de ALV mee in.  

De heer Uitdehaag krijgt toestemming van de ALV om te mogen spreken. Hij vraagt 
aandacht voor de leeftijdscategorieën bij de Masters (veteranen) omdat daar ook 
discrepanties zijn. De heer Lammers antwoord dat het bestuur met voorstellen zal 
komen ten aanzien van eventuele herindeling van leeftijdscategorieën onder de 23 en 
boven de 40 jaar.    

De heer van Heerde heeft twee vragen:  

1. Hij doet het voorstel om “Veteranen” te vervangen voor “Master”. 



De heer Kenter reageert dat internationaal ook over “Veteranen” wordt gesproken en het 
niet op voorhand handig is om als Nederland af te wijken. De voorzitter benoemt dat 
zowel de WOR-commissie als de Veteranencommissie hierover het bestuur kunnen 
adviseren.  

De heer Uitdehaag voegt toe dat ook internationaal deze discussie loopt.  

Het KNAS bestuur neemt deze vraag in beraad.  

2. Ten aanzien van de stoƯen lopers: Vraagt de heer van Heerde of het mogelijk is 
om minder lopers te huren en tegen welk tarief.   

De voorzitter geeft aan dat de KNAS een aanhanger heeft aangeschaft en deze bijna 
wordt afgeleverd. Hierin zullen de stoƯen lopers met een gelijk aantal meldersets 
standaard zijn opgeborgen zodat toernooiorganisatoren deze gemakkelijk compleet 
kunnen gebruiken. Hier zullen kosten tegenover staan maar deze zullen naar 
verwachting lager zijn dan de huur van een vrachtwagen voor de segmentlopers.  

 

Bestuur komt hiervoor met voorstel vóór de zomer. De heer Smit maakt een 
gebruiksaanwijzing voor gebruik van de lopers.  

 

De heer de Graaf heeft twee vragen 

1. Europacups voor clubs. 

 

Scaramouche heeft de ambitie om de Europacup voor clubs naar Nederland te halen in 
2026. De provincie Gelderland is bereid om met een behoorlijk bedrag over de brug te 
komen, maar dit is niet voldoende. De heer de Graaf vraagt de ALV of er ideeën zijn om 
extra sponsoren te benaderen? De voorzitter vraagt verenigingen met suggesties deze 
rechtstreeks aan de heer de Graaf te doen. 
De vervolgvraag is of het bestuur ondersteuning kan bieden. De voorzitter geeft aan dat 
als er een verzoek wordt ingediend het bestuur ernaar zal kijken welke mogelijkheden er 
zijn. 

De heer Plantinga vraagt wat het budget is dat de heer de Graaf nodig heeft en hoeveel 
geld er door de provincie Gelderland is toegezegd? 
De heer de Graaf geeft aan tussen dat de verwachting is dat het toernooi tussen de 
120.000 en 130.000 euro zal kosten. De heer de Graaf geeft aan dat de provincie bereid 
is 50% te subsidiëren, wat neerkomt op 65.000 euro aan subsidie.   

 



2. Verbazing over dat er tijdens het NK-equipe andere toernooien worden 
georganiseerd op dezelfde datum. 

Er zijn twee andere toernooien tijdens gepland tijdens een NK weekend. De heer de 
Graaf begrijpt dat het niet mogelijk is om op korte termijn deze toernooien nog te 
verschuiven. De heer de Graaf vraagt aandacht om in de toekomst beter op de 
toernooikalender te letten. 
De voorzitter gaat in op de casus van de twee andere toernooien. De heer de Graaf geeft 
aan dat het hem niet om deze individuele casus gaat, maar om het principe dat op de 
wedstrijdkalender de NK's voorrang hebben en er geen andere toernooien georganiseerd 
zouden mogen worden. Het KNAS bestuur geeft aan dat we de situatie onwenselijk 
vinden en dat ze hier in de toekomst scherper op proberen te letten. 

 

De heer Oskamp vraagt of het bestuur de overwegingen rondom de selectie van het 
Olympisch Kwalificatie Toernooi kan toelichten. En of de discussie van dit jaar voor de 
volgende Olympische Spelen voorkomen kan worden. 
Mevrouw van der Veen geeft aan dat de heer Tulen de enige kanshebber te zijn om deel 
te nemen aan de Olympische Spelen in Parijs. De regels hiervoor zijn met de 
begeleidingsteams, coaches en topsporters gedeeld in het najaar. Toch is er 
onduidelijkheid geweest over de criteria wie beslist wanneer op basis van welke criteria. 
Op 8 juni is er met alle betrokkenen een groot overleg op het bondsbureau om te 
beginnen aan de selectiecriteria voor de volgende Olympische cyclus. 

 

Mevrouw Weijers vraagt naar de lerarenopleidingen. Wanneer begint de nieuwe 
lerarenopleiding? 

De voorzitter geeft aan dat de huidige kandidaten niveau 3 in september examen gaan 
doen en dat de nieuwe opleiding niveau 2 in september zal starten, hiervoor is in juli een 
intake dag. 
Communicatie omtrent de data van de opleidingen zal via de nieuwsbrief en de website 
gepubliceerd worden. 

 

Mevrouw Oskamp vraagt naar de stand van zaken rondom de wedstrijdpiramide. 
De heer Moraru heeft zich eruit teruggetrokken uit het plan. 
De heer Kenter vraagt of data voor de NK's eerder vastgelegd kunnen worden. Dit wordt 
door het bestuur toegezegd. 
De voorzitter geeft aan dat hij het project wedstrijdpiramide naar zich heeft 
toegetrokken, dit wil hij zorgvuldig gaan doen. Er staan nog veel vragen open voor er tot 



invoering overgegaan kan worden.  
 

13. Sluiting 
De voorzitter nodigt de leden uit voor een borrel na afloop en bedankt de aanwezigen 
voor hun komst.  

 

 


